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RO M Â N I A 
JUDEŢUL OLT 
COMUNA TUFENI  
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES  -  VERBAL 
Încheiat azi 23 aprilie 2019 

 
                   Lucrările şedinţei Consiliului Local Tufeni, sunt deschise de doamna 
secretar al comunei Ioniţă Maria, care arată că în conformitate cu prevederile 
art. 39  alin 3 din Legea Nr. 215/ 2001 privind administraţia publică locală 
republicată şi în baza Dispoziţiei primarului nr.88 din 18.04.2019  a fost 
convocat Consiliul Local Tufeni în şedinţă ordinară  pentru data de 23.04.2019, 
orele 10,00 la sediul Consiliul Local Tufeni. 
                   Din consultarea condicii de prezenţă rezultă că la şedinţă participă 
11 consilieri din totalul de 11 consilieri , consiliul local îşi poate discuta şi 
aproba punctele înscrise pe ordinea de zi a şedinţei consiliului local.  
                     În conformitate cu prevederile art. 43 din Legea Nr. 215/2001 
privind administraţia publică locală, republicată domnul primar supune spre 
aprobarea Consiliului Local Tufeni, ordinea de zi a şedinţei de consiliu aşa cum 
s-a luat la cunoştinţă din invitaţia nr.1181 din 18.04.2019 comunicată   fiecărui 
consilier, după cum urmează: 
 
 1. Raport privind aprobarea bugetului local al comunei  Tufeni pe anul 2019;                      
                      Prezintă consilier superior Zamfirescu Norica 
         - Proiect de hotărâre referitor la aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli 
pe anul 2019 al UAT Tufeni; 
                       Inițiator proiect Primar Șotae Eugen 
 
- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
- Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

- Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 

Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie 
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2 . Raport prin care propune stabilirea salariilor de baza pentru funcțiile 
publice și contractuale din cadrul aparatului de specialitate al Primarului , din 
instituțiile și unitățile autofinanțate  din subordinea Consiliului Local pe anul 
2019; 
                                  Prezintă viceprimar VILCEA RADU 

• Proiect de hotărâre privind  stabilirea salariilor de baza pentru funcțiile 
publice și contractuale din cadrul aparatului de specialitate al Primarului , 
din instituțiile și unitățile autofinanțate  din subordinea Consiliului Local 
pe anul 2019; 

                                      Inițiator proiect Primar Șotae Eugen 
 
3. Raport prin care propune aprobarea Programului anual de achiziții publice; 
                                      Prezintă responsabil achiziții Olaru Ana Maria; 
- Proiect de hotărâre referitor la aprobarea Programului  de achiziții publice pe 

anul 2018; 
                                             Inițiator proiect Primar Șotae Eugen; 

 
- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
-  Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

-   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 

Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie     
     4. Raport privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pentru anul 2020 , 
în funcție de rata de inflație ; 
                                                        Prezintă consilier Păune Florentina Aurelia 
- Proiect de hotărâre referitor la stabilirea impozitelor și taxelor locale pentru 

anul 2020 , în funcție de rata de inflație; 
                                                 Inițiator proiect Primar Șotae Eugen 

- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
-  Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

-   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 

Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie     
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 5.. Raport privind aprobarea Execuției bugetului local de venituri și cheltuieli 
al comunei Tufeni și bugetul instituțiilor subordonate Consiliului local la data 
de 31.03.2019; 
                        Prezintă consilier compartiment contabilitate Zamfirescu Norica 
- Proiect de hotărâre referitor la aprobarea Execuției bugetului local de 

venituri și cheltuieli al UAT Tufeni și bugetul instituțiilor subordonate,  pe 
trimestrul I 2019; 
                 Inițiator proiect Primar Șotae Eugen. 

- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-
socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
-  Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

-   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 

Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie   
  6.  Raport prin care propune aprobarea indicatorilor tehnico-economici cuprinși  
în devizul general actualizat ca urmare a aplicării prevederilor art.71 alin 1 din 
OUG nr.114/2018 și asigurarea finanțării din bugetul local pentru categoriile 
de cheltuieli care nu se finanțează de la bugetul de stat prin PNDL 2017-2020, 
pentru realizarea obiectivului de investiții,, Servicii de proiectare faza DE și 
lucrări de execuție ,,Asfaltare DC 189 Serbănești DJ 546 A – Floru DJ 703 km 0 
+784-km9+070 , comuna Tufenu, județul Olt; 
                                  Prezintă vice Vîlcea Radu 
- Proiect de hotărâre referitor la aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
cuprinși  în devizul general actualizat ca urmare a aplicării prevederilor art.71 
alin 1 din OUG nr.114/2018 și asigurarea finanțării din bugetul local pentru 
categoriile de cheltuieli care nu se finanțează de la bugetul de stat prin PNDL 
2017-2020, pentru realizarea obiectivului de investiții,, Servicii de proiectare 
faza DE și lucrări de execuție ,,Asfaltare DC 189 Serbănești DJ 546 A – Floru 
DJ 703 km 0 +784-km9+070 , comuna Tufenu, județul Olt; 
                                   Inițiator proiect Primar Șotae Eugen 
- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
-  Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

-   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 
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Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie   
 7. Raport privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați 
privind investiția ,,Sistem centralizat de canalizare ape uzate menajere în 
comuna Tufeni județul Olt,, 
                                           Prezintă viceprimar Vîlcea Radu 
-Proiect de hotărâre referitor la aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizați privind investiția ,,Sistem centralizat de canalizare ape uzate menajere 
în comuna Tufeni județul Olt,, 
                                     Inițiator proiect primar Sotae Eugen 
- Raport de avizare al comisiei pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
agricultură, gospodărire comunală, servicii şi comerţ;   

Prezintă  Preşedinte comisie Vîlcea Radu 
-  Raport de avizare al comisiei pentru administraţie publică locală, juridică, 

apărarea ordinei şi liniştei publice, a drepturilor cetăţenilor. 
Prezintă  Preşedinte comisie Pușcoci Nicu 

-   Raport de avizare al comisiei pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie 
–socială, activităţi sportive şi de agrement. 

Prezintă. Preşedinte comisie Chivu Ilie   
 

  8.  Intrebări, interpelări, petiții.     
 

               După prezentarea punctelor înscrise pe ordinea de zi a şedinţei 
consiliului local , domnul președinte de ședință consultă  consilierii locali dacă 
mai   sunt şi alte probleme care trebuie introduse pe ordinea de zi a şedinţei 
consiliului local şi nu pot fi amânate,cu condiţia să fie însoţite de raportul 
compartimentului de specialitate şi rapoartele de avizare ale comisiilor de 
specialitate. 
                Nefiind şi alte puncte care ar fi trebuit introduse pe ordinea de zi a 
şedinţei Consiliului Local se supune la vot  şi este aprobată cu 11 voturi ,, 
pentru” de către cei 11consilieri prezenţi la şedinţă. 
               Conform hotărârii consiliului local nr.09 din 28.03.2019  şi   în 
conformitate cu prevederile art. 35 din Legea Nr. 215/2001 privind administraţia 
publică locală,republicată , consiliul local a stabilit  ca lucrările şedinţei de 
consiliu începând cu luna aprilie 2019  până în luna iunie 2019  să fie  conduse 
de  domnul consilier BOAȚĂ SORINEL în calitate de preşedinte de şedinţă. 
                   În conformitate cu prevederile art.52 din Legea Nr.215/2001 privind 
administraţia publică locală , la şedinţa consiliului local  participă ca invitaţaţi 
doamna Zamfirescu Norica , d-na Olaru Maria și doamna Păune Florentina – în 
calitate de consilieri în cadrul Aparatului de specialitate al Primarului. 
           În conformitate cu prevederile art. 42 alin. 5 din Legea Nr. 215/2001 
privind administraţia publică locală,  republicată , secretarul comunei  supune 
spre aprobarea consilierilor locali ,  procesul –verbal al şedinţei consiliului Local 
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Tufeni din data de 28 martie 2019. Nefiind contestaţii asupra conţinutului 
procesului – verbal al şedinţei din luna martie, se supune la vot şi este aprobat cu 
11 voturi ,,pentru” de către cei 11 consilieri  prezenţi la şedinţă. 

Se trece la primul punct al ordinei de zi și domnul președinte de ședință dă  
cuvântul doamnei Zamfirescu Norica , consilier superior în cadrul  
compartimentului contabilitate pentru a prezenta Raportul compartimentului de 
specialitate privind aprobarea Bugetului local de venituri și cheltuieli al UAT 
Tufeni pe anul 2019, având în vedere prevederile Legii nr.50/15 martie 2019 
Legea Bugetului de stat pe anul 2019 și proiectul de Lege inițiat de domnul 
Primar conform prevederilor legale în vigoare. 
     Spre deosebire de anii anteriori cheltuielile privind  salariile și indemnizațiile 
persoanelor cu handicap se suportă în procent de100%  din bugetul local. 
    Doamna Zamfirescu  precizează că  în proiectul  de buget inițiat de domnul 
Primar  s-a avut în vedere sumele și cotele repartizate de la Consiliul Județean și 
Finanțe, cheltuielile anului precedent , veniturile cuprinse în matricola de 
impunere precum și contractele de finanțare și prestări servicii încheiate, 
înregistrând un deficit reprezentând cheltuielile neeligibile pentru investițiile în 
curs, iar în ceea ce privește investițiile s-a avut în vedere propunerile din 
ședințele precedente. In continuare domnul Primar prezintă proiectul de hotărâre 
privind Bugetul pe anul 2019 precum și expunerea de motive pentru susținerea 
proiectului de hotărâre . 
După prezentarea materialelor întocmite pentru buget domnul președinte de 
ședință propune a se trece la discuții pe marginea materialelor prezentate. 
      Domnul consilier Pușcoci Nicu , în cuvântul său arată că este de acord cu 
proiectul de buget în forma inițiată dar solicită precizări privind terenul de sport 
de la Stoborăști și propune a se trimite adrese la Consiliul județean pentru a se 
repara drumurile județene care tranzitează localitatea deoarece prezintă un grad 
mare de deteriorare , să insistăm și să se facă adrese săptămânal la Consiliul 
județean și propune amenajarea unui sens giratoriu la intersecția străzilor Vîlcești 
și Armoniei. 
      Domnul Primar , menționează în acest sens că avem un deviz privind  terenul 
de sport de la Stoborăști și  a considerat oportun acest proiect pentru a realiza și 
pentru ceilalți copii din satele componente ale comunei , având în vedere că în 
satul  Tufeni s-a amenajat teren de sport în anii precedenți , iar în ceea ce 
privește drumurile județene în mod repetat s-a solicitat la Consiliul Județean , 
întrucât acestea nu intră în atribuțiunile noastre fiind în inventarul județului. 
Doamna secretară ține să aducă aminte domnilor consilieri propunerea din 
ședința  din luna februarie în care s-a prezentat Raportul pentru anul 2018 în care 
domnul consilier Tudora a propus amenajarea terenului de sport de la Stoborăști 
iar domnul  consilier Pușcoci a propus amenajarea toaletelor din târgul comunal  
care să fie finanțate din fondul de rulment ,  propuneri ca obiective de investiții și 
s-a făcut chiar precizarea a fi prinse în listele de investiții când  vom avea un 
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deviz valoric  și documentațiile   și avizele legale pentru realizarea acetor 
obiective. 
        Domnul consilier Tudora Dănuț , care este și profesor de sport, confirmă și 
își menține poziția de a se realiza acest teren de sport , pentru că și cetățenii din 
satele Stoborăști și Barza contribuie la realizarea veniturilor la nivel de comună. 
      Domnul consilier Chivu Ilie, în cuvântul său pe marginea materialelor 
prezentate referitor la aprobarea bugetului local, este de acord în forma inițiată 
de compartimentul de specialitate și proiectul inițiat de domnul primar ,  propune 
aprobarea acestuia deoarece este deja foarte târziu în alți ani se aproba bugetul 
încă din luna ianuarie , iar pe parcursul anului vor fi și rectificări bugetare. 
      Preşedinţii comisiilor de specialitate prezintă Rapoartele de avizare ale 
proiectului de hotărâre. 
              Supus la vot  proiectul de hotărâre referitor la aprobarea bugetului local 
pe anul 2019  este aprobat cu 11 voturi pentru, devenind astfel Hotărârea cu 
Nr.10.   
            Trecând la punctul 2 al ordinei de zi Raportul compartimentului de 
specialitate  , susținut de domnul Primar în calitate de ordonator de credite , este 
citit de doamna secretară Ioniță Maria , care aduce la cunoștință domnilor 
consilieri că s-a propus indexarea salariilor cu 9,47% față de salariile din anul 
precedent , luând în considerare propunerea sindicatului  Consilium care 
reprezintă personalul din administrație ,  ceea ce reprezintă creșterea salariului 
minim pe economie de la 1900 în anul 2018 la 2080 în anul 2019, nefiind de fapt 
o majorare și o actualizare proporțional cu salariul minim, după cum a fost 
stabilit și salariul primarului și viceluiprimar conform prevederilor Legii 153 
privind salarizarea unitară a personalului plătit din fonduri publice și a HG 
937/2018 privind salariul minim pe economie, iar în continuare domnul primar 
prezintă proiectul de hotărâre și expunerea de motive în susținerea proiectului de 
hotărâre referitor la stabilirea și aprobarea salariilor funcționarilor publici și a 
personalului contractual pentru anul 2019. 
          Domnul consilier Pușcoci Nicu , în cuvântul său menționează că nu este de 
acord cu indexarea salariilor față de anul precedent , deoarece sunt salarii de- 
cente și în acest mod se așează salariile pentru pensii , sunt persoane care nu le 
merită și arată că nu le-a fost adus la cunoștință salariul primarului și a vicelui și 
mai sunt salariați care mai au și ordine de deplasare, iar în ceea ce privește 
această hotărâre oricum se va aproba pentru că toți ceilalți constituie majoritatea. 
        Doamna secretară , intervine și precizează că sunt stabilite prin lege salariile 
primarului și vicelui în funcție de  salariul minim raportat la gradul localității , 
comuna noatră fiind de gradul 3 întrucât populația a scăzut sub 3000 de locuitori 
coeficientul de stabilire a salariului este 4 pentru primar și 3 pentru vice, în 
funcție de indemnizația primarului a crescut și indemnizația consilierilor , iar în 
ceea ce privește ceilalți salariați nu se poate depăși salariul vicelui. 
       Domnul primar , susține proiectul de hotărâre în forma inițiată pentru 
salariile pe anul 2019, arătând că aceștia sunt oamenii cu care lucrăm și toate 
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sarcinile și atribuțiile care se modifică și apar în continuare le realizăm prin 
personalul încadrat , în toate ramurile s-au modificat salariile , în învățământ , 
sănătate , dar în administrație să primesc mai mult sarcini. 
       Domnul viceprimar Vîlcea Radu , în cuvântul său arată că au fost mărite 
salariile dar să nu uităm că legea s-a modificat în sensul că se plătesc toate 
contribuțiile din acest salariu brut , iar sumele care se primesc de salariat sunt la 
jumătate , sunt plătite contribuții la stat , iar dacă în anii precedenți salariile au 
fost diminuate , în administrație salariile nu sunt la nivelul muncii prestate și a 
responsabilității asumate, iar pentru cei care se deplasează în interes de serviciu 
legea prevede cheltuieli de deplasare , iar deplasarea este aprobată de 
conducătorul unității , iar o mașină nu are nevoie numai de benzină pentru a 
merge de ce să nu recunoaștem pentru că toți suntem șoferi și știm ce cheltuieli 
implică o deplasare, atât pentru mașină cât și pentru tine ca persoană. 
       Domnul  consilier Chivu Ilie, ține să arate că au fost luate indemnizațiile de 
consilieri mărite față de anul 2018 și nimeni nu le-a refuzat. 
      Domnul consilier Tudora Dănuț , menționează că au fost de acord cu 
aprobarea bugetului , iar cheltuielile cu salarizarea sunt de fapt o parte 
componentă a acestuia. 
      Dom nul consilier Dobre Mihail , propune a se aproba proiectul pentru 
stabilirea salariilor așa cum au fost propuse de domnul primar , pentru că legea 
nu permite să iei bani de la salarii și să faci spre exemplu drumuri. 
             Supus la vot proiectul de buget referitor la aprobarea salariilor este 
aprobat de un număr de 7 consilieri , 3 fiind împotrivă ,1 abținere domnul Manea 
soția fiind salariată și astfel fiind ,,pentru,, majoritatea, proiectul de hotărâre 
referitor la stabilirea salariilor de bază este aprobat, devenind astfel Hotârârea 
cu Nr.11. 
            Se trece la punctul trei al ordinei de zi și domnul președinte de ședință 
Boață Sorinel , dă cuvântul doamnei Olaru Ana Maria care prezintă Raportul 
referitor la aprobarea Programului anual de achiziții publice, iar domnul primar 
prezintă proiectul de hotărâre și expunerea de motive pentru susținerea 
proiectului de hotărâre inițiat. 
            Trecând la discuții pe marginea materialelor prezentate , domnul consilier 
Dobre Mihail , arată că  programul de achiziții este stabilit în funcție de  bugetul 
aprobat , fiind în strânsă corelație cu sumele prevăzute în bugetul local. 
           Domnul consilier Pușcoci , are obiecții privind sumele cuprinse pentru 
drumuri și arată că pe drumul de la parc practic nu se mai poate trece. 
         Domnul primar ține să precizeze în acest sens că s-a luat legătura cu 
domnul Drăghicescu în sensul de a se închiria un autogreder pentru nivelat 
drumurile comunale , iar în sumele cuprinse sunt prevăzute sume și pentru 
transport piatră acolo unde este necesar pe drumurile comunale pietruite. 
         Domnul consilier Purcaru Gheorghe , în cuvântul său menționează că s-a 
transportat macadam cu remorcile la care au participat o parte din deținătorii de 
tractoare și remorci, iar dacă nu sunt alocați bani la acest capitol nu se pot 
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întreține drumurile ,deoarece din cauza precipitațiilor și a utilajelor mari acestea 
se deteriorează. 
      Domnul vice arată că acestea sunt drumuri de câmp și propune ca asociațiile 
care au și interesul trasportului produselor agricole pe aceste drumuri să participe 
cu mijloace de transport pentru lucrările  care se vor stabili de comun acord a se 
efectua pe aceste drumuri. 
      In ceea ce privește străzile comunale domnul primar vine cu propunerea de a 
se efectua mai întâi canalizarea și apoi drumurile comunale , pentru că sunt 
neceare subtraversări de pe o parte pe alta și apoi să se afectueze asfaltarea 
străzilor, este posibil a se realiza anul în curs sau anul următor în funcție de 
sumele și proiectele care se aproba pentru finanțare. 
      Domnul consilier Gheacu Ion, arată că este corect a se asfalta drumurile 
comunale după efectuarea lucrărilor de canalizare. 
     Domnul consilier Chivu Ilie, arată că este necesar repararea drumului 
comunal în punctul Busuioc , în dreptul locuinței Nelu Ghioldiș. 
              Președinții comisiilor de specialitate prezintă Rapoartele de avizare ale 
proiectului de hotărâre. 
       Nemaifiind discuţii pe marginea proiectului de hotărâre referitor la 
aprobarea Programului de achiziții pentru anul 2019 , se supune la vot, şi este 
aprobată cu 11 voturi pentru, devenind astfel Hotărârea cu Nr.12. 
       In continuarea desfășurării ședinței, domnul președinte de ședință dă 
cuvântul doamnei Păune Florentina care prezintă Raportul privind aprobarea 
impozitelor și taxelor localece se vor aplica în anul 2020 , în funcție de rata de 
inflație a aului precedent, conform prevederilor Codului Fiscal, precum și 
proiectul de hotărâre inițiat de  domnul primar și expunerea de motive. 
       Domnul consilier Pușcoci Nicu , nu este de acord cu majorarea impozitelor 
și taxelor locale speciale care se aplică în târgul comunal , deoarece comercianții 
sunt țăranii noștrii care produc răsaduri și legume, sunt realizate cheltuieli mai 
mari și venituri mai mici , deci se înregistrează deficit , dar de ce să le mărim să 
ne înjure populația. Propune ca prețurile să fie stabilite diferențiat la cei care 
vând scândură, animale pentru că de aici vin bani la buget.Târgul a fost 
întotdeauna profitabil, s-au făcut investiții, mese,hale, alei betonate iar acum nu 
ne mai ajung banii. 
      Domnul viceprimar , ține să menționeze că salariatul de la târg nu a luat 
salariu de trei luni pentru că nu a avut încasări și în același timp au fost 
înregistrate și cheltuieli materiale , anul trecut a fost construit și un gard în 
delimitarea târgului comunal, majorările nu sunt semnificative , de la 34 la 51 lei  
reprezentând cinci kg de roșii, dar altfel ajungem în imposibilitate de plată și 
târgul se va desființa și așa nu este autorizat . 
      Domnul Tudora Dănuț , în cuvântul său arată că nu se pot realiza lucrări de 
investiții în târgul comunal dacă nu se strâng bani , fiind unitatea autofinanțată. 
    Domnul conilier Boață Sorinel , memționează că halele au fost construite din 
bugetul local și arată că de fiecare dată cei care vând lasă mizerie în târg, 
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respectiv ambalaje , mărfuri stricate, resturi furajere , de fiecare dată cei de la 
ajutorul social sunt obligați să facă curat în urma lor . De asemenea domnul 
consilier Boață, propune a se stabili sectorul producătorilor și să fie limitat 
accesul țiganilor în incinta târgului, iar în ceea ce privește încasările menționează 
că o singură persoană nu poate să cuprindă întreaga activitate din cadrul târgului 
mai ales în perioadele de  vară când sunt foarte mulți producători de legume de 
sezon. 
      Domnul consilier Gheacu Ion , consideră că în acest caz ar trebui să fie 
constituită o comisie care să verifice la fața locului care sunt producători de drept 
și care sunt cei care de fapt cumpără produsele din alte părți și le vând la prețuri 
mai mari, legumele fiind de fapt vândute numai pe timpul verii. 
       Domnul consilier Chivu Ilie , consideră că de fapt aceste aspecte țin de 
atribuțiile adminitratorului din târgul comunal cum își gestionează problemele 
din târg și cum sunt desfășurați vânzătorii pe sectoare în funcție de podusele pe 
care le vând. 
     Domnul consilier Tudora Dănuț , propune a nu se face diferențierea tarifelor 
între mese ,în funcție de produse sau producători , întrucât se produc discuții 
între cetățeni. 
      Domnul primar , propune a fi contituite comisii împreună cu ceilalți casieri 
de la primărie și prin rotație să participe și domnii consilieri și să se facă o 
analiză privind activitatea din târgul comunal. 
             Domnul consilier Gheacu Ion , consideră că prețurile propuse pentru 
anul următor nu sunt exagerate în sensu prețurile sunt într-o continuă creștere la 
produse , deci nu este mult chiria pe mese de 180 lei pe trimestru , iar pentru un 
camion de 45 lei. 
            Domnul consilier Purcaru Gheorghe se abține de la aprobarea impozitelor 
pentru persoane fizice și juridice, deoarece de fiecare dată li s-a explicat că 
aprobă minim dar impozitele au crescut, iar în ceea ce privește taxele tin târg să 
fie încasate pentru mijloacele de transport la poartă la intrarea în târg. 
          Doamna Păune Florentina , explică în acest sens că pentru persoane fizice 
se aplică cota de impozitare de o,1% la valoarea impozabilă a clădirilor, dar rata 
de inflație se aplică conform legii pentru impozitele și taxele stabilite în sumă 
fixă și legea prevede obligatoriu stabilirea acestora în luna aprilie pentru anul 
următor pentru că atfel impozitele se măresc mult mai mult , a fost cazul la alte 
localități prin plicarea OUG 114 care a apărut la finele anului 2018 și nu au fost 
adoptate hotărâri în acest sens, astfel că impozitele s-au aplicat la nivelul maxim 
din Codul fiscal, iar în continuare rata de inflație se aplică la nivelul maxim 
stabilit pentru anul 2018. 
           Domnul consilier Dobre Mihail , arată că este de acord cu proiectul de 
hotărâre inițiat de domnul Primar privind impozitele și taxele locale și dacă legea 
prevede majorarea acestora cu rata de inflație , iar valoric pe hectar nu sunt 
majorări semnificative, iar în ceea ce privește persoanele juridice sunt impozitate 
la valoarea reevaluării care se face la 3 respectiv 5 ani. 
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          Nemaifiind discuții privind materialele prezentate privind stabilirea 
impozitelor și taxelor locale pentru anul 2020 , în funcție de rata de inflație , se 
supune la vot proiectul de hotărâre și este aprobat cu un număr de 9 voturi pentru 
și o abținere și unul împotrivă, devenind astfel , Hotărârea cu Nr.13. 
          Trecând la următorul punct înscris în ordinea de zi doamna Zamfirescu 
Norica , consilier în cadrul compartimentului contabilitate prezintă Raportul 
privind  Execuția bugetară pe trimestru I 2019, precum și proiectul de hotărâre 
inițiat de domnul primar și expunerea de motive. Este practic primul an în care se 
face execuția pe trimestrul I fără a avea bugetul aprobat , buget care de fapt s-a 
aprobat în prezenta ședință . 
        Având în vedere că toate materialele privind execuția pe trimestrul I a fost 
prezentată comisiilor de specialitate din cadrul Consiliului Local , nefiind 
discuții pe marginea materialelor prezentate, președinții comisiilor prezintă 
Rapoartele de avizare și astfel proiectul de hotărâre inițiat de domnul primar 
privind execuția bugetară , supus la vot este aprobat cu un număr de 11 voturi 
pentru , devenind astfel Hotărârea cu Nr.14. 
         Următorul punct al ordinei de zi îl constituie actualizarea indicatorilor în 
funcție de prevederile OUG 114/2018 penbtru realizarea obiectivului de investiții 
,, AsfaltareDC 189 Serbănești-Floru-Tufeni,, 
       Având în vedere Actul adițional încheiat între Consiliul Local al comunelor 
Tufeni , Icoana și Tufeni  , cheltuielile neeligibile pentru realizarea obiectivului 
de asfaltarea DC 189 se vor suporta de comuna Tufeni în procent de 16,9 % 
proporțional cu distanța străbătută de DC 189 pe raza localității. 
       Conform Devizului de lucrări , suma ce urmează a fi alocată pe anul 2019 de 
UAT Tufeni este de 27.383, 69 lei , sumă ce a fost cuprinsă în proiectul de buget.  
        Domnul viceprimar Vîlcea Radu , arată că este oportun realizarea acestui 
proiect de investiții și dacă se va realiza constituie un punct de legătură cu 
localitățile învecinate și către orașul Slatina.  
      Președinții comisiilor de specialitate prezintă Rapoartele de avizare. 
       Nefiind discuții pe marginea materialelor prezentate, se supune la vot 
proiectul de hotărâre referitor la actualizarea indicatorilor privind realizarea 
obiectivului de investiții,, Asfaltare Drum comunal 189,, proiect ce este aprobat 
cu un număr de 11 voturi pentru, devenind astfel Hotărârea cu Nr. 15. 
       Se trece la ultimul punct al ordinei de zi și domnul președinte de ședință dă 
cuvântul domnului viceprimar pentru a prezenta Raportul privind actualizarea 
indicatorilor privind realizarea obiectivului ,, Canalizare ape uzate și menajere 
comuna Tufeni ,, conform prevederilor OUG 114/2018, iar domnul primar 
prezintă proiectul de hotărârereferitor la actualizarea acestor indicatori conform 
devizului întocmit de proiectant și expunerea de motive pentru susținerea 
proiectului. 
Președinții comisiilor de specialitate prezintă Rapoartele de avizare. 
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Nefiind discuții pe marginea materialelor prezentate se supune la vot proiectul de 
hotărâre inițiat de domnul primar , proiect ce este aprobat cu un număr de 11 
voturi pentru, devenind astfel Hotărârea cu Nr. 16. 
              Domnul preşedinte de şedinţă arată că au fost epuizate punctele înscrise 
pe ordinea de zi a şedinţe de consiliul local şi declară închise lucrările şedinţei, 
propunând ca ordinea de zi a şedinţei următoare să fie stabilită în funcţie de 
evenimentele şi documentele care vor fi în luna următoare. 

                    
                        Pentru care am încheiat prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
 
 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                      
       Consilier Boață Sorinel ……… 
 
                                                                      Secretar Ioniţă Maria……………….                          
 
                                  
                       
 
 


